
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 8. december 2016

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål Æ
Hvad kan ministeren oplyse om overvejelserne i forbindelse med undersøgel-
se af miljøpåvirkningerne som følge af katastrofen på Fredericia Havn, hvor
store mængder kvælstof blev udledt til miljøet? Ministeren bedes bl.a. besva-
re:
– Hvad baggrunden er for, at miljøministeriet ikke har iværksat de undersø-

gelser af miljøpåvirkningen efter katastrofen på Fredericia havn, som i føl-
ge biolog Jens Würgler-Hansen fra Aarhus Universitet peger på ville sætte
Fredericia Kommune bedre i stand til at placere et ansvar for miljøkata-
strofen?

– Hvilke overvejelser ministeren har gjort sig forud for, at det blev besluttet,
ikke at iværksætte de undersøgelser af miljøpåvirkningen efter katastrofen
på Fredericia havn, som biolog Jens Würgler-Hansen fra Aarhus Universi-
tet efterspørger?

– Om ministeriet har været i dialog med forskere fra AU eller andre om at
iværksætte de undersøgelser af miljøpåvirkningen efter katastrofen på
Fredericia havn, som biolog Jens Würgler-Hansen fra Aarhus Universitet
efterspørger, og vil ministeren i bekræftende fald redegøre for indholdet af
en sådan dialog?

– Om ministeriet eller ministeren har været i dialog med DanGødning, Dan-
Gødnings ejere DLG, Danish Agro eller repræsentanter for landbruget i re-
lation til denne sag?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S).

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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